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Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, prosím, zaujmite svoje miesta v rokovacej 

sále. O malú chvíľu začíname. 

Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Dobrý deň, vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, dámy a páni, vítam vás na 

dnešnom štvrtom pracovnom rokovaní zasadnutí Zastupiteľstva Bratislavského 

samosprávneho kraja. Poprosím v úvode technikov o štátnu hymnu, poprosím, postavme sa. 

Ďakujem. Vítam medzi nami aj študentov Hotelovej akadémie na Mikoviniho ulici, ktorí sa 

dnes postarajú o naše občerstvenie. Ďakujem, že ste prišli a pristúpime teraz k oficiálnej časti 

nášho dnešného zasadnutia. Chcem ospravedlniť pána župana Juraja Drobu, ktorý mal dlho 

plánovanú pracovnú cestu a dnes sa nemôže zúčastniť tohto rokovania, takže rokovanie 

vediem ja. Z nášho dnešného rokovania sa ospravedlnili páni poslanci Marek Machata, Ján 

Buocik, Ján Hrčka, Juraj Petrakovič, Jozef Krúpa, Robert Kočkovský, Juraj Jánošík, Martin 

Smeja, Jozef Tittel, Peter Švaral, Roman Mács, Peter Cmorej. 

Konštatujem, že podľa prezenčnej listiny je z celkového počtu 53 poslancov Zastupiteľstva 

BSK na dnešnom zasadnutí v tejto chvíli prítomná nadpolovičná väčšina poslankýň 

a poslancov. 

V súlade s touto informáciou je zrejmé, že zastupiteľstvo je spôsobilé rokovať a uznášať sa 

v zmysle zákona o samosprávnych krajoch v prípade nefunkčnosti hlasovacieho systému. 

Poverujem sčítaním hlasov skrutátorov z radov našich technikov. 

V zmysle čl. 5. Bodu 12 platného rokovacieho poriadku Zastupiteľstva BSK zastupiteľstvo 

volí z poslancov troch overovateľov zápisnice. Prikročíme teda k voľbe overovateľov 

zápisnice. Predkladám vám návrh týchto poslancov, pani poslankyňa Mária Kisková, pán 

poslanec Michal Rakús, pán poslanec Peter Pilinský. Má niekto z vás iný návrh? 

Ak nie, prikročíme k hlasovaniu o overovateľoch uznesení a zápisnice z dnešného zasadnutia 

zasadnutia. Prosím, prezentujte sa a hlasujme kolegyne, kolegovia teraz. 

Za bolo 32 poslancov, proti nebol nikto, nikto sa nezdržal hlasovania. Konštatujem, že za 

overovateľov zápisnice z dnešného rokovania boli zvolení pani poslankyňa Mária Kisková, 



pán poslanec Michal Rakús a pán poslanec Peter Pilinský. 

Taktiež v zmysle čl. 5. Bod 12 platného rokovacieho poriadku Zastupiteľstva BSK, 

zastupiteľstvo volí poslancov, trojčlennú návrhovú komisiu. Prikročíme teraz k voľbe 

návrhovej komisie, predkladám nasledovné návrhy poslancov do návrhovej komisie. Pani 

poslankyňa Zuzana Schwartzová, pani poslankyňa Lucia Vidanová a pán poslanec Peter 

Tydlitát. Má niekto iný návrh? 

Ak nikto, prosím, prezentujte sa a hlasujte teraz o zložení návrhovej komisie, hlasujeme, teraz 

kolegyne, kolegovia. 

Za bolo 33 poslancov, proti nebol nikto, nikto sa nezdržal hlasovania, čiže konštatujem, že 

návrhová komisia bola zvolená v zložení pani poslankyňa Zuzana Schwatzová, pani 

poslankyňa Lucia Vidanová, pán poslanec Peter Tydlitát. Poprosím, zaujmite svoje miesto 

a zvoľte si svojho predsedu návrhovej komisie. V piatok 28. apríla vám bola v zákonom 

stanovenej lehote odoslaná Pozvánka s programom na dnešné zasadnutie spolu s predmetnými 

materiálmi. V stredu 10. mája sa uskutočnilo spoločné pracovné stretnutie predsedov 

poslaneckých klubov a predsedov komisií, na pracovnom stretnutí bolo avizované doplnenie 

jedného nového materiálu na dnešné rokovanie. Jedná sa o Návrh na zmenu člena odbornej 

hodnotiacej komisie Bratislavskej regionálnej dotačnej schémy na podporu kultúry na roky 

23 - 24 schváleného uznesením Zastupiteľstva BSK číslo 29 zo dňa 31. marca 2023. Skôr, ako 

pristúpime k schvaľovaniu programu ako celku, hlasujme o doplnení bodu, avizovaného 

nového bodu, do dnešného rokovania. Navrhujem zaradiť tento nový bod programu do 

rokovania ako bod číslo 19 pred body Interpelácie a Rôzne v súlade s naším rokovacím 

poriadkom v časti o doplnení nových bodov do programu rokovania zastupiteľstva. Prosím, 

prezentujme sa a hlasujme teraz o zaradení bodu do programu. 

Ďakujem. Za bolo 32 poslancov, nikto nebol proti, zdržal sa 1 poslanec, schválili sme 

zaradenie tohto bodu a poprosím teraz pristúpme k schvaľovaniu dnešného programu 

rokovania už ako celku. Chcem sa opýtať, má niekto ešte nejaký iný návrh do programu 

dnešného rokovania? 

Nevidím nikoho prihláseného, tak poprosím, dávam hlasovať o programe dnešného rokovania 



tak, ako je uvedené v Pozvánke spolu s jedným novým doplneným materiálom, o ktorom sme 

hlasovali pred malou chvíľou, prosím, prezentujme sa, hlasujme teraz. 

Za bolo 35 poslancov, proti nebol nikto. Nikto sa nezdržal hlasovania, čiže konštatujem, že 

program štvrtého zasadnutia Zastupiteľstva BSK bol schválený plynule, pristúpime 

k jednotlivým bodom rokovania. Bod číslo 1, Informácie o plnení uznesení zastupiteľstva 

BSK s termínom plnenia 16. marec až 20. apríl 2023. Poprosím pani riaditeľku úradu Patríciu 

Mešťan, aby uviedla tento bod programu. Ďakujem. 

Patrícia Mešťan (riaditeľka úradu)  

Ďakujem pekne, pani vicežupanka, vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci. Predmetom 

tohto bodu je pravidelný materiál týkajúci sa prehľadu plnenia uznesení zastupiteľstva 

bratislavského samosprávneho kraja, v tomto prípade s termínom plnenia 16. marec 23-

20. apríl 2023. V prvej časti materiálu splnené uznesenie je sumár celkovo 9 splnených 

uznesení zastupiteľstva BSK, v druhej časti materiálu nájdete odpočet priebežného plnenia 

celkovo 61 uznesení. V prípade otázok sú samozrejme k dispozícii riaditelia odborov 

a oddelení. Ďakujem pekne. 

Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Ďakujem pekne pani riaditeľke, otváram tomuto bodu diskusiu. 

Keďže nevidím nikoho prihláseného, uzatváram diskusiu, poprosím slovo ma návrhová 

komisia. 

Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia)  

Ďakujeme veľmi pekne za slovo. Zastupiteľstvo bratislavského samosprávneho kraja 

prerokovanie materiálu berie na vedomie informáciu o plnení uznesení zastupiteľstva BSK za 

termín 16. marec. Až 20. apríl. 2023. Pani vice, pánka, dajte hlasovať, prosím o uznesení. 

Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Ďakujem, kolegyne, kolegovia, hlasujeme teraz. 

Ďakujem. Za bolo 37 poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal, uznesenie bolo prijaté. 

Pristúpime k bodu číslo 2. Tým je Návrh všeobecne záväzného nariadenia Bratislavského 

samosprávneho kraja číslo 3 z roku 2023 o výške príspevkov v školských zariadeniach 



a výške úhrady nákladov na štúdium v jazykových školách zriaďovateľskej pôsobnosti BSK, 

ktorým sa ruší VZN BSK číslo 1 z roku 2023. Nech sa páči, poprosím úvodné slovo, pani 

riaditeľka odboru školstva Jana Zápalová. 

Jana Zápalová (riaditeľka odboru školstva)  

Ďakujem veľmi pekne, vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, návrh nového 

Všeobecne záväzného nariadenia predkladáme v súvislosti so zmenou zákona č. 544 z roku 

2010 o dotáciách v pôsobnosti Ministerstva práce, sociálnych vecí a rodiny v znení neskorších 

predpisov, ktorým sa menia podmienky poskytovania dotácie na podporu výchovy 

k stravovacím návykom dieťaťa, dotácia sa od 1. 5. 2023 poskytuje všetkým deťom po 

splnení stanovených podmienok. Podľa súčasnej, alebo teda podľa predchádzajúcej právnej 

úpravy sa táto dotácia poskytovala iba tým deťom, ktorých rodičia si neuplatnili daňový 

bonus. Súčasne sa mení aj výška dotácie poskytovanej štátom na 1 obed, a to zo sumy 1 euro 

30 na 2 eurá 10 pre žiakov na prvom stupni a 2 eurá 30 pre žiakov na druhom stupni 

Základnej školy. Ďalším dôvodom, alebo teda hlavným dôvodom na zmenu tohto Všeobecne 

záväzného nariadenia je to, že v súčasnej úprave Bratislavský samosprávny kraj uhrádzal 

rozdiel medzi poskytovanou dotáciou a skutočnými nákladmi na nákup potravín a taktiež 

uhrádzal režijné náklady za žiakov svojich základných škôl. Touto, týmto novým všeobecne 

záväzným nariadením tento záväzok Bratislavského samosprávneho kraja rušíme a táto, tieto 

náklady režijné budú vlastne hradiť zákonní zástupcovia žiakov. V zriaďovateľskej 

pôsobnosti BSK je 5 základných škôl, dotáciu na stravu si uplatnilo 1061 žiakov, keďže 

účinnosť tohto VZN ka je až od 1. 6. Podľa doteraz platného VZN ka doplatok BSK za máj 

bude vo výške 14400 eur a tieto finančné prostriedky sú kryté v rozpočte kapitoly 892. 

Súčasne sa upravuje aj výška poplatku za školský klub detí na základe návrhu riaditeľov 

jednotlivých škôl z aktuálne platných 20 na 25 EUR. Návrh všeobecne záväzného nariadenia 

bol prerokovaný vo všetkých komisiách a neboli k nemu zásadné pripomienky. Ďakujem 

pekne. 

Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Ďakujem za úvodné slovo, pani riaditeľka, otváram k tomuto bodu diskusiu. 

Keďže nevidím nikoho prihláseného, uzatváram diskusiu, slovo má návrhová komisia. 



Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia)  

Ďakujem veľmi pekne, pani vicežupanka, prosím, dajte hlasovať o uznesení tak, ako bolo 

predložené spolu s materiálom. 

Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Ďakujem, kolegyne, kolegovia, hlasujeme teraz. 

Ďakujem. Za bolo 37 poslancov, proti nebol nikto, nikto sa nezdržal hlasovania, uznesenie 

bolo prijaté. Bod číslo 3 je Návrh na schválenie Štatútu Ocenenia Bratislavského 

samosprávneho kraja. Nech sa páči, úvodné slovo má pán Peter Kardoš. 

Peter Kardoš (vnútorný audit)  

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, predkladáme vám na prerokovanie návrh 

novely Štatútu Ocenenia Bratislavského samosprávneho kraja, novela predstavuje tak 

kvantitatívnu zmenu v počte udeľovaných ocenení, ako aj kvalitatívny posun v definovaní 

pravidiel pre udelenie jednotlivých ocenení. 

Navrhovanými zmenami sa nielen dopĺňajú 2 nové ocenenia, Pamätný list Samuela Zocha 

a Cena verejnosti, ale sa tiež dôslednejšie upravujú pravidlá a podmienky jednotlivých 

nominácií a v neposlednom rade tiež precizujú pravidlá kreovania a fungovania výberovej 

komisie. Cieľom predloženého návrhu novely štatútu je teda okrem skompletizovania 

štruktúry Ocenení BSK aj jasné stanovenie podmienok pre ich udelenie so zámerom viac 

priblížiť proces oceňovania a najmä jednotlivé ocenené osobnosti obyvateľom Bratislavského 

samosprávneho kraja. V nadväznosti na uvedené si vás preto dovoľujeme požiadať 

o schválenie predloženého návrhu. Ďakujem. 

Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Ďakujem pekne za úvodné slovo, otváram k tomuto bodu diskusiu. 

Uzatváram diskusiu, nech sa páči, návrhová komisia, máte slovo. 

Zuzana Schwartzová  

Ďakujem veľmi pekne za slovo. Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja po 

prerokovaní materiálu schvaľuje Štatút ocenenia Bratislavského samosprávneho kraja. Pani 

vicežupanka, prosím, dajte hlasovať o uznesení. 



Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Ďakujem, kolegyňa, kolegovia, hlasujeme teraz. 

Ďakujem. Za bolo 39 poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal hlasovania, uznesenie 

bolo prijaté. Bod číslo 4. Návrh na schválenie strategického dokumentu, Adaptačný plán 

Bratislavského samosprávneho kraja na zmenu klímy. Nech sa páči, o úvodné slovo poprosím 

pani riaditeľku Odboru stratégie Barboru Lukáčovú. 

Barbora Lukáčová (riaditeľka odboru stratégie, územného rozvoja a riadenia 

projektov)  

Dobrý deň prajem. Ďakujem veľmi pekne, pani vicežupanka. Ide o strategický dokument, 

ktorý nadväzuje na naše aktivity od roku 2013, kedy sme sa ako župa pridali ku dohovoru 

starostov a primátorov ohľadne klímy, následne v roku 2016 vznikol Katalóg adaptačných 

opatrení, ktorý my vyhodnocujeme ako asi našu najpraktickejšiu stratégiu. Hovoríme o tzv. 

kuchárke na dobrých príkladov a dobrých projektov, na odstraňovanie alebo zmiernenie 

dopadov klímy pre mestá a obce. No a postupne sme prišli k záveru, že potrebujeme 

komplexnú stratégiu, ktorá v sebe skĺbi vlastne doposiaľ zistené nielen nedostatky, ale vôbec 

dáta a informácie ohľadne klímy na našom území. Či už v intraviláne alebo extraviláne území 

miest a obcí, a zároveň vyhodnotí každé jedno mesto, obec, z pohľadu štyroch faktorov, 

ktorým teda môže trpieť, alebo ktoré sú riziká. Či už sú to záplavy, prívalové dažde, návaly 

horúčav alebo sucha. Vystaví každej jednej obci ako keby rodný list klímy, a zároveň jej dá 

dobré riešenia na zmiernenie práve tých najhorších, ako keby ich adresných dopadov. Tento 

Adaptačný plán Bratislavského kraja má zároveň ambíciu stať sa verifikačným dokumentom 

na prideľovanie externých zdrojov v rámci Rady partnerstva. Ale aj dopytových projektov, 

pretože sme v rokovaní s Ministerstvom životného prostredia naozaj ten katalóg oceňujú, 

resp. tú adaptačnú stratégiu oceňujú a vnímajú ju naozaj ako komplexný dokument, ktorý 

adresným spôsobom vie riešiť problémy v oblasti klímy. Katalóg, pardon, adaptačný plán bol, 

bol realizovaný v rámci Inštitútu v spolupráci s externým dodávateľom, Karpatským 

inštitútom, ktorý je v podstate jedna zo špičkovejších organizácií na Slovensku, ktorá sa téme 

venuje. V súčasnosti ho máme spracovaný, pôjde na vplyv na životné prostredie v rámci 

povinností, ktoré nám teda udeľuje, udeľuje, procesné, procesné právo. A preto aj to 

uznesenie znie, že sa späť vrátime ako keby po roku, lebo bohužiaľ také sú procesy na úrovni 



štátu pri skúmaní vplyvov na životné prostredie. Ďakujem veľmi pekne. 

Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Ďakujem veľmi pekne, nech sa páči, otváram k tomuto bodu diskusiu. 

Nech sa páči, pán vicežupan Michal Sabo. 

Michal Sabo (podpredseda BSK)  

Ďakujem za slovo. A vďaka spracovateľskému kolektívu pod vedením pani Lukáčovej a pána 

Krnčoka, samozrejme, kolegovia, kolegyne, poprosím vás o podporu tohto materiálu, 

vzhľadom na jeho dôležitosť a zároveň vás poprosím aj v rámci svojich možností  posmelenie 

samospráv, na ktoré máte dosah ako zastupitelia aj zastupiteľky, aby tento materiál bol nielen 

prečítaný, ale aj využívaný. Ďakujem veľmi pekne. 

Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Ďakujem pekne. 

Keďže sa do diskusie už nikto nehlási, uzatváram diskusiu. Návrhová komisia, nech sa páči, 

máte slovo. 

Zuzana Schwartzová  

Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja po prerokovaní materiálov za 

A schvaľuje Adaptačný plán a za B ukladá riaditeľke úradu predkladať zastupiteľstvu správu 

o implementácii adaptačného plánu. Pani vicežupanka, prosím, dajte hlasovať o uznesení. 

Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Ďakujem veľmi pekne, kolegyne, kolegovia, hlasujeme teraz. 

Za bolo 39 poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal hlasovania. Uznesenie bolo prijaté, 

pristúpime k bodu číslo 5 a tým je Návrh na schválenie dodatku číslo 3 k zmluve o poskytnutí 

finančného príspevku pre projekt Ekoregión SK-HU v rámci programu spolupráce Interreg 

VA Slovenská republika - Maďarsko 2014 - 2020. Úvodné slovo poprosím pani riaditeľku 

odboru stratégie Barboru Lukáčovú, nech sa páči. 

Barbora Lukáčová (riaditeľka odboru stratégie, územného rozvoja a riadenia 

projektov)  

Ďakujem veľmi pekne, pani predsedajúca. Ide o formálnu náležitosť, keďže cezhraničné 



projekty majú zmluvy medzi sebou, ktorý majú charakter medzinárodných zmlúv a podľa, 

podľa zákona o VÚC takáto zmluva patrí, akákoľvek jej zmena, do rúk zastupiteľstva, sme na 

konci programového obdobia a prirodzene prichádza k presunom v rámci rozpočtov 

jednotlivých partnerov, partneri si usporiadavajú svoje rozpočty na základe úspor verejného 

obstarávania, o tom je aj dodatok číslo 3 v prípade maďarských partnerov. Nijakým spôsobom 

sa nedotýka finančných ani obsahových aktivít Bratislavského kraja. Ďakujem veľmi pekne. 

Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Ďakujem veľmi pekne za úvodné slovo, ďakujem aj za to, že sa nevyrušujeme navzájom, 

a počúvame sa. Ďakujem veľmi pekne, otváram k tomuto bodu diskusiu. 

Uzatváram diskusiu, slovo má Návrhová komisia. 

Zuzana Schwartzová (poslankyňa Z BSK)  

Pani vicežupanka, prosím, dajte hlasovať o uznesení tak, ako bolo predložené spolu 

s materiálom. 

Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Ďakujem pekne, kolegyne, kolegovia, hlasujeme teraz. 

Za bolo 38 poslancov, proti nebol nikto, nikto sa nezdržal hlasovania, uznesenie bolo prijaté. 

Pristúpime k ďalšiemu bodu a tým je bod číslo 6. Hĺbková obnova historických budov, 

energetická úspora budov vo vlastníctve Bratislavského samosprávneho kraja, plán obnovy 

a odolnosti Slovenskej republiky. Úvodné slovo, nech sa páči, pani riaditeľka Barbora 

Lukáčová. 

Barbora Lukáčová (riaditeľka odboru stratégie, územného rozvoja a riadenia 

projektov)  

Ďakujem veľmi pekne. Tak, ako sme viackrát avizovali pri odpočte akčného plánu, vrhli sme 

sa aj na plán obnovy v časti, ono je trošku taký zmätočný, zmätočné, že na obnovu 

historických budov, ale v zásade ide o energetické zhodnotenie a nastavenie budov mladších 

ako 1. 1. 1980, resp. tie, ktoré boli skolaudované do 31. 12. 1979. Ide o všetky verejné 

budovy. Musí sa na nich realizovať energetické aktivity, ktoré znížia energetickú prevádzku 

budovy o, alebo všetkých objektov, v rámci areálu o 30 %. Určite starostovia a primátori 

poznajú toto opatrenie, lebo rovnako sa uchádzajú, je dopytového charakteru, platí, platia tieto 



pravidlá pre celé územie Slovenskej republiky a v objeme, ktorý spravuje Ministerstvo 

dopravy a výstavby, je zhruba 120.000.000 EUR. Momentálne prichádza viacej ku 

usporiadaniu samotnej výzvy, ktorá dovoľuje až 40 % výdavkov použiť aj na klimatické 

opatrenia a my sme v podstate sa venujeme téme energetike viac ako 2 roky, hĺbkovo 

začíname. Sme preverili všetky naše veľké objekty alebo areály, či už funkčného využitia 

školstva alebo sociálnych vecí, samozrejme aj kultúry a pripravili sme pre každý objekt, ktorý 

má pre nás využitie a zmysel a bude aj nami prevádzkovaný, resp. našimi organizáciami ako 

keby plán obnovy. Či už pôjdeme prostredníctvom využitia financií, plánu obnovy alebo 

štrukturálnych fondov alebo PPP partnerstiev, ktoré majú rôznu podobu, či cez Envirofond. 

Podmienky spĺňajúce, ktoré nastavil Plán obnovy a z pohľadu vyhodnotenia všetkých tých 

kritérií, ktoré som spomenula, samozrejme sú to aj objekty, kde predtým neprebehli 

v predchádzajúcej dobe akékoľvek energetické opatrenia, tak sú nasledovné. Polygrafická 

SOŠ, Polygrafická SOŠ Bullová. SOŠ Bullová sa realizuje a budeme náklady si 

prefinancovávať už teraz, keď príde k odovzdaniu stavby, budeme mať v rukách projekt 

skutočného vyhotovenia, tak dávame refundovať výdavky spojené s komplexnou 

energetickou obnovou celého areálu SOŠ Bullova, DSS profesora Matulaya, Gymnázium 

Ivana Horvátha, to sú všetko nové projekty, Gymnázium Laca Novomeského, mestské 

Gymnázium Hubeného je projekt, ktorý momentálne je v realizácii pod gesciou kolegov 

z investičného oddelenia. Následne po vyhotovení skutočného projektu alebo projektu 

skutočného vyhotovenia opätovne refundujeme nový projekt DSS Kampino, Hotelová 

akadémia Mikovíniho, rovnako nový projekt Obchodná akadémia Račianska, Spojená škola 

Drieňová a Spojená škola Tokajícka, to sú nové projekty, teda nové projekty, v ktorých neboli 

v predchádzajúcich obdobiach realizované energetické opatrenia. Prečo to zdôrazňujem? 

Lebo ste sa pýtali, akým spôsobom boli vyberané objekty alebo areály. Ešte raz to zopakujem, 

musia mať potvrdenie, že boli najneskôr skolaudované. 31. 12., čiže všetky mladšie budovy 

sú neoprávnené a ich objekty. Muselo nám to dávať logiku z pohľadu energetickej stratégie, 

ktorú máme spracovanú. To je náš ako keby východiskový dokument. Samozrejme to museli 

byť objekty, ktoré zostávajú v našom vlastníctve a využití a samozrejme nie sú pripravené na 

iný zdroj financovania, pretože napr. Areál Bernolákovo ide do štrukturálnych fondov. 

A takto by som mohla pokračovať x a x ďalších príkladov, čiže tieto nemajú iný zdroj 



financovania, ani realizácie. Ďakujem veľmi pekne. 

Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Ďakujem veľmi pekne za úvodné slovo, otváram diskusiu, nech sa páči, pán poslanec. Jakub 

Mrva. 

Jakub Mrva (poslanec)  

Ďakujem pekne za slovo. Ja sa chcem spýtať. Bratislavský samosprávny kraj plánuje merať 

spotrebu energií vo svojich budovách alebo v budovách vo vlastníctve Bratislavského 

samosprávneho kraja. Chcem sa spýtať na rozsah toho. Je záujem o to merať to vo všetkých 

budovách, vrátane škôl, alebo aký je rozsah tých meraní a vyhodnocovania teda spotreby 

energie aj CO2. Ďakujem. 

Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Pani riaditeľka, nech sa páči. 

Barbora Lukáčová (riaditeľka odboru stratégie, územného rozvoja a riadenia 

projektov)  

Ďakujem veľmi pekne. Už to robíme, robíme to prostredníctvom našich zazmluvnených 

partnerov, ktorí v podstate takéto služby poskytujú. Bola to aj podmienka pri obstaraní 

elektriny, plynu atď. Vyhodnotenia sa zbierajú u nás na Inštitúte u energetika kraja pána 

Kupca, ktorý vyhodnocuje. A v podstate aj na základe už prvých meraní predchádzajúceho 

roku boli podmienky, či už teda do obstarania alebo aj potom manažovania budov. Je to také 

to primárne, to primárne vyhodnotenie na základe základných dát. Vypracujeme k tomu 

stratégiu, pretože nutnú samotnú tú energetickú stratégiu, myslím, že z roku 2014, ak sa 

nemýlim, updatenúť na podmienky dnešnej doby aj voči energetickej kríze a vypracovať aj 

taký naozaj, že vážny manuál vyhodnotenia. To je naša práca na leto a potom vlastne z toho, 

čo vyjde, budete mať aj výstupy smerom k rozpočtu a smerom k ďalšiemu manažovaniu 

budov. 

Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Ďakujem veľmi pekne. Keďže nevidím nikoho iného prihlásené a áno, nech sa páči, pani 

poslankyňa Beňová Makkiová. 



Monika Beňová Makkiová (poslankyňa)  

Ja by som sa ešte rada opýtala, že či ten výpočet tých projektov alebo škôl je taxatívny a iné 

školy sa nemôžu tam dostať, ak by sa zistilo počas obdobia, že konkrétne myslím na spojenú 

školu Malinovo, že ak by, ak by mohla cez plán obnovy a odolnosti riešiť aj rozšírenie 

kapacít, čo nie je možné, ale za určitých podmienok by sa to dalo, že či nebude možné sa 

uchádzať. 

Alebo dostať sa do zoznamu. Ďakujem. 

Barbora Lukáčová (riaditeľka odboru stratégie, územného rozvoja a riadenia 

projektov)  

Hovoríme o komplexnej obnove v zmysle energetiky, nie zvýšenia kapacít. 

Nie, to nesúvisí, to súvisí existujúce prevádzkované objekty a zámer je zníženia CO2 o 30 % 

prevádzky energetiky. Škola Malinovo zateplená, bola tam realizovaná kotolňa, to, či by sme 

vymenili, lebo nevymenili desaťročné okná, nesplníme podmienku 30 % úspory energetiky, 

ktorý je povinný, čiže preto sme vyberali ešte raz, objekty a areály, kde boli buď veľmi dávno 

a veľmi také, by som povedala, primárne energetické opatrenia z roku 4, obrazne povedané, 

alebo žiadne, tak je garancia. My sme si dokonca dali do zmlúv voči spracovateľom a tá naša 

ambícia je niekde 35-40, aby sme mali tú vôľu, ak by sa nám čokoľvek nepodarilo, aby sme 

tú podmienku 30 % splnili. Ona je totižto vylučujúca, ak ju nesplníte, vraciate peniaze, alebo 

ste si realizovali aktivitu na vlastný vrub. Malinovo by nijakými ďalšími opatreniami 

nedosiahlo 30 %. 

Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Ďakujem, nech sa páči, pani riaditeľka. 

Patrícia Mešťan (riaditeľka úradu)  

Ja ešte k tomu zodpoviem, lebo viem, o čom hovoríte. My čakáme na žiadosť oficiálnu, čo sa 

týka rozšírenia kapacít na danej škole. Časť Malinovo teda, bude, alebo teda snaží o získanie 

zdrojov na to nie od nás, ale nejakých eurofondových zdrojov. My čakáme na ich 

špecifikáciu, čo presne, v akom počte, atď. Nedostali sme ju stále. Pýtam sa každú stredu na 

porade, či je tu. Čiže, nebudem niekoho nútiť, samozrejme k tomu kroku, ale čakáme. 

A pozrime sa na to, ako vieme pomôcť. Ale tam bude problém, potom hlavne sa z právneho 



hľadiska pozeráme na to delenie budovy, hej, lebo, to bude rozšírenie ich časti alebo teda 

nadstavba nejaká, tam je ten kaskádovitý ráz, doplnenie v podstate do roviny. A trošku to 

bude komplikované z hľadiska delenia správy budovy, atď. Ale pokým to nemám na papieri, 

nevieme sa k tomu vyjadriť. 

Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Ďakujem, nech sa páči, ešte má slovo, pani poslankyňa, nech sa páči, vráťte jej slovo. 

Monika Beňová Makkiová (poslankyňa)  

Keď môžem k tomu, tak, ja som videla 2 listy, prišlo aj od pani riaditeľky Spojenej školy, aj 

od pani starostky a dostala aj odpovede na tie listy, že majú hľadať spôsob, ako čerpať 

nenávratný finančný príspevok, že v akom rozsahu a akým spôsobom nech si v podstate 

riešia. 

Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Ďakujem veľmi pekne. Keďže sa už nikto nehlási. 

Patrícia Mešťan (riaditeľka úradu)  

Ja len, ak môžem dopoviem, čakám ešte na druhé kolo, mala som v stredu k tomu poradu, 

čiže, je nejaký update k tomu, vyjadríme sa konkrétnejšie, potrebujem ešte hlbšiu nejakú 

požiadavku od nich, takže pracujeme na tom, uvidíme čo z toho vypadne. 

Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Takže teraz už dokončujeme diskusiu. Nech sa páči. Slovo má návrhová komisia. 

Zuzana Schwartzová (poslankyňa Z BSK)  

Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja po prerokovaní materiálu za A schvaľuje 

realizáciu projektov a za B ukladá riaditeľke úradu zabezpečiť prípravnú fázu, následnú 

realizáciu a financovanie projektov hĺbkovej obnovy. Prosím, pani vicežupanka, dajte 

hlasovať o uznesení.  

Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Uznesenie. Ďakujem veľmi pekne. Hlasujeme teraz kolegyne, kolegovia. 

Za bolo 39 poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal hlasovania. Uznesenie bolo prijaté, 

pristúpime k bodu číslo 7 a tým je Návrh na zmenu a doplnenie časti uznesenia Zastupiteľstva 



BSK číslo 477 z roku 2022 zo dňa 24. 6. 2022, ktorým bol schválený Návrh vybudovania 

Kempusu športu a zdravia Bratislavského samosprávneho kraja v Petržalke, prebytočnosti 

majetku, predaja a nájmu nehnuteľnosti v katastri Petržalka, ako prípad hodný osobitného 

zreteľa. Úvodné slovo má pán zástupca riaditeľky úradu, pán Emil Pavlík, nech sa páči. 

Emil Pavlík (zástupca riaditeľky Úradu BSK)  

Ďakujem pekne za slovo, vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci. V júni 2021 

zastupiteľstvo schválilo ideový zámer vybudovania kempusu, športu a zdravia v Petržalke, 

v nadväznosti na čo sme v júni v roku 22 schvaľovali komplexný ekonomicko právny rámec 

celého projektu, ktorý stanovoval zároveň aj podmienky spolupráce s jednotlivými partnermi 

v území. Tým najväčším partnerom pri výstavbe kempusu je spoločnosť HC Slovan, Klub HC 

Slovan, ktorý v rámci areálu aj v zmysle uznesenia je povinný vybudovať 2, resp. 3 hokejové 

haly, ktorá minimálne jedna musí spĺňať kritériá IIHF, a zároveň k týmto halám musí ešte 

postaviť aj plavecký bazén. Dané uznesenie, ktorého teraz úpravu riešime, no, upravovalo aj 

podmienky užívania tejto infraštruktúry našou školou alebo inými nami určenými subjektami 

v rozsahu, ktorý je v uznesení definovaný. V prípade hokejových hál je to 62 hodín týždenne, 

v prípade plaveckého bazéna je to 20 hodín týždenne. Ten rozsah užívania samotných hál 

vychádzal z odporúčania konzultácií so Slovenského zväzu ľadového hokeja, ktorý určil 

optimálny rámec využívania hál zo strany hokejovej akadémie, ktorá má byť v danom areáli 

zo strany kraja vybudovaná tak, aby celý vyučovací proces tejto akadémie mal zmysel a tým 

žiakom poskytoval dostatočný priestor na tréning. V rámci uznesenia v roku 2022 boli 

dohodnuté aj podmienky nájmu alebo užívania týchto hál, finančné podmienky využívania 

týchto hál, pričom boli nastavené fixným spôsobom. Vo vzťahu k hokejovým halám to bolo 

100 EUR na hodinu užívania, v prípade plaveckého bazéna to bolo 22 EUR na hodinu 

užívania. Tie ceny v tom čase vychádzali nejakých cenníkových cien iných štadiónov na 

území Bratislavy, resp. okolitých miest a obcí, ktoré sú v materiáli vymenované. Pričom, ako 

všetci dobre vieme, došlo najmä v priebehu minulého roka k turbulentnému výkyvu cien 

energií, či už elektriny alebo zemného plynu a došlo ich k enormnému nárastu. V tejto 

súvislosti nás oslovil partner HC Slovan s požiadavkou stanovenia nejakých referenčných 

cien, nejakého zarámcovania cien energií vo vzťahu komoditám elektriny a zemného plynu, 

ktoré budú využívané pri prevádzke tréningových hál tak, aby sme v budúcnosti v prípade 



nejakého, alebo aby on v budúcnosti, prípadne ako ďalšieho výkonu cien energií mohol lepšie 

kalkulovať svoje náklady. Pri tejto požiadavke úrad navrhol partnerovi HC Slovan to, aby boli 

stanovené nejaké základné referenčné ceny jednotlivých komodít, ktoré budú týmto 

uznesením schválené a v prípade, ak dôjde k navýšeniu cien energií až na tieto referenčné 

ceny, tak až potom bude BSK doplácať k stanoveným jednotkovým sadzbám do hodiny 

užívania hál, ešte aj odplatu za cenu a navýšenú cenu energií. Logika, logika má byť taká, že 

v prípade, ak si stanovíme cenu komodity, či už elektriny a územného plynu pre jednotlivé 

produkty je ich tam pri každý komoditu 4, nakoľko každá komodita sa obchoduje viacerých 

typoch produktov, či už spot, mesačný produkt, kvartálny produkt alebo ročný produkt. Pre 

každý z týchto produktov je stanovená nejaká referenčná cena kvôli tomu, že nevieme, či 

bude mať HC Slovan v priebehu 30 rokov kontrakt na spot alebo na kvartál mesačný produkt, 

kvôli tomu referenčná cena stanovená pre každý z týchto produktov. Pre istotu s tým, že 

v prípade, ak v danom čase užívania hál v danom roku napr. 2035 bude cena energií 

napr. 200 EUR za megawatt hodinu, tá cena bude porovnaná nás teraz schválenú referenčnou 

cenou za megawatthodinu elektriny. A ak tam bude rozdiel ešte viac ako 20 %, tak ten iba ten 

rozdiel bude doplácať BSK vynásobený, samozrejme skutočným, so skutočnou spotrebou 

energií. V čase užívania hál. S partnerom HC Slovan bolo dohodnuté, bola dohodnutá 

referenčná cena platná k 19. 4. 2023. Odkazy na to, odkiaľ boli čerpané tie referenčné ceny, 

sú uvedené aj v materiáli s tým, že v zásade tie referenčné ceny, ktoré sú dohodnuté, sú cca na 

štvornásobku cien energií, ktoré boli platné v čase, keď sa cenníky stanovovali. Čiže partner 

bol ochotný akceptovať, že tá východzia hodnota bude na úrovni cca štvornásobku tej 

pôvodnej sumy, s ktorou sme kalkulovali pri tvorbe pôvodného cenníka, a zároveň je 

dohodnutá ešte podmienka, že aj 20 percentný nárast nad rámec referenčných cien stále ide na 

vrub partnera HC Slovan. Až v prípade vyššieho nárastu energií bude teda BSK doplácať 

určitú časť k užívaniu týchto hál, ale znova len vynásobenú skutočným odberom energií 

v čase užívania týchto hál, samozrejme, tento skutočný odber bude, bude meraný osobitnými 

podloženými meračmi, ktoré v zmysle zmluvy, bude musieť Slovan mať v rámci týchto hál 

nainštalované, a tým pádom bude možno jasne merať presun spotrebu energií v čase užívania 

zo strany BSK alebo ním určených subjektov. Materiál bol prerokovaný vo všetkých 

komisiách, a chceme si vysvetliť nejaké detaily, ak samozrejme sú ešte nejaké otázky rád 



vysvetlím. Myslím, že jednohlasne bol všade schválený, samozrejme priestor na diskusiu, je 

aj tu. 

Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Ďakujem veľmi pekne za toto podrobné úvodné slovo a otváram k tomuto bodu diskusiu. 

Bolo to aj na komisiách, takisto takto podrobne vysvetlené. Nech sa páči, ak má niekto nejakú 

otázku ešte.  

Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Ak nie, tak uzatváram diskusiu a slovo má návrhová komisia.  

Zuzana Schwartzová (poslankyňa Z BSK)  

Ďakujeme, pani vicežupanka, prosím, dajte hlasovať o uznesení tak, ako bolo predložené 

spolu s materiálom. 

Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Ďakujem veľmi pekne, kolegyne, kolegovia, hlasujme teraz. 

Za bolo 37 poslancov, proti nebol nikto, nikto sa nezdržal hlasovania, uznesenie bolo prijaté, 

pristúpime k bodu číslo 8 a tým je Návrh na schválenie nájmu časti školských priestorov 

v Strednej priemyselnej škole stavebnej a geodetickej Drieňová 35 Bratislava, v Základnej 

škole SNP Ostredková 14 Bratislava, ako prípad hodný osobitného zreteľa. Poprosím 

vedúceho opravného oddelenia, pána Matúša Šaraya o úvodné slovo. 

Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia)  

Ďakujem pekne za slovo, pekné predpoludnie pani poslankyne, páni poslanci. V tomto 

prípade de facto predlžujeme existujúci nájom, ktorým sme vyšli v ústrety Mestskej časti 

Ružinov, ktorá má na našej strednej školy elokované triedy svojej základnej školy s tým, že 

v súčasnosti dokončievajú nadstavbu svojej Základnej školy. Ale pre istotu, aby tam bolo 

časovo, aby tam bola časová rezerva, tak predlžujeme aj existenciu tohto nájmu s tým, že ak 

to skolaudujú a presťahujú sa skorej, tak samozrejme dohodou vieme ten nájom ukončiť. 

Materiál prešiel príslušnými komisiami bez pripomienok, bol odporučený na schválenie. 

Ďakujem. 



Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Ďakujem veľmi pekne, otváram k tomuto bodu diskusiu. 

Keďže nevidím nikoho prihláseného, uzatváram, nech sa páči, pán starosta Martin Chren. 

Martin Chren (poslanec)  

Ďakujem, ja len jedným slovom ďakujem. 

Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Ďakujem veľmi pekne. Čiže uzatvoríme tú diskusiu a slovo má návrhová komisia. Nech sa 

páči. 

Zuzana Schwartzová (poslankyňa Z BSK)  

Ďakujeme, pani vicežupanka, prosím, dajte hlasovať v uznesení tak, ako bolo predložené 

spolu s materiálom. 

Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Ďakujem veľmi pekne. Hlasujeme teraz kolegyne, kolegovia. 

Za bolo 40 poslancov, proti nebol nikto a nikto, nikto sa nezdržal hlasovania, uznesenie bolo 

prijaté. Pristúpime k bodu číslo 9 a tým je Návrh na schválenie rozšírenia predĺženia nájmu 

nebytových priestorov na Vranovskej ulici číslo 2 v Bratislave pre účely realizácie výchovno 

vzdelávacieho procesu žiakov Evanjelického lýcea, ako prípad hodný osobitného zreteľa. 

Nech sa páči, pán Šaray. 

Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia)  

Ďakujem. V tomto prípade ide tiež o predĺženie existujúceho nájmu. Je tam dlhoročná 

recipročná spolupráca medzi samosprávnym krajom a evanjelickou cirkvou, my im 

prenajímame časť našich priestorov na Vranovskej ulici, kde je dlhoročne etablované 

Evanjelické lýceum. My zas recipročne, tak od evanjelickej cirkvi absburského vyznania so 

sídlom vo Zvolene, aj od Evanjelického modranského zboru v Modre máme zase v prenájme 

budovu školy a pozemky v Modre, kde sídli naša ovocinárska vinárska škola. Tento existujúci 

nájom bol pôvodne uzatvorený do júna tohto roku, teraz ho predlžujeme do roku 2027, 

dokedy by malo padnúť aj u nás rozhodnutie, ako ďalej s prípadným ovocinársko vinárskym 

kampusom, či budeme ďalej pokračovať v tejto vzájomnej reciprocite, čiže budeme potom už 



riešiť klasické nájmy. Materiál prešiel príslušnými komisiami, bol odporučený na 

prerokovanie a schválenie. Ďakujem. 

Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Ďakujem za úvodné slovo, otváram tomuto bodu diskusiu. 

Uzatváram diskusiu, slovo má návrhová komisia. 

Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia)  

Ďakujeme. Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja po prerokovaní za 

A schvaľuje, ako prípad hodný osobitného zreteľa, rozšírenie a predĺženie nájmu nebytových 

priestorov, a za B ukladá riaditeľke úradu zabezpečiť prípravu a podpis dodatku k nájomnej 

zmluve. 

Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Ďakujem, kolegyne, kolegovia, hlasujeme teraz. 

Za bolo 38 poslancov, proti nebol nikto, nikto sa nezdržal hlasovania, uznesenie bolo prijaté. 

Pristúpime k bodu číslo 10 a tým je Návrh na schválenie nájmu časti cesty II/502 o výmere 

1746,8 štvorcového metra a časti pozemku 1486/88 o výmere 119,75 stotín štvorcového metra 

v katastri Pezinok, okres Pezinok stavebníkovi Bilčík spol. S.r.o., ako prípad hodný 

osobitného zreteľa. Pán Šaray, máte slovo. 

Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia)  

Ďakujem. V tomto prípade ide o vytvorenie právneho vzťahu k pozemku a k časti cesty. 

Investor má vydané stavebné povolenie na postavenie benzínovej pumpy. Kvôli vybudovaniu 

pripájacieho a odbáčacieho pruhu. Z hľadiska bezpečnosti potrebuje mať vytvorený takýto 

právny vzťah. Cena štandardne 30 EUR za meter štvorcový, tak ako máme schválené 

v zásadách hospodárenia po realizácii tejto cesty, po jej kolaudácii bude táto bezodplatne 

prevedená do vlastníctva samosprávneho kraja. Materiál prešiel príslušnými komisiami, bol 

odporučený na prerokovanie a schválenie. Ďakujem. 

Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Ďakujem za úvodné slovo. Nech sa páči. Otváram k tomuto bodu diskusiu. 

Uzatváram, diskusiu. Slovo má návrhová komisia. 



Zuzana Schwartzová ( poslankyňa Z BSK) 

Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja po prerokovaní materiálu za A schvaľuje 

nájom nehnuteľného majetku a za B ukladá riaditeľke úradu zabezpečiť prípravu a podpis 

nájomnej zmluvy. Pani vicežuplnka, prosím, dajte hlasovať o uznesení. 

Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Ďakujem veľmi pekne, hlasujme teraz. 

Za bolo 36 poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal hlasovania, uznesenie bolo prijaté. 

Bod číslo 11 je Návrh na schválenie nájmu nebytových priestorov v stavbe v správe 

Gaudeamus Zariadenie komunitnej rehabilitácie v Bratislave v katastri Karlova Ves Libellus 

Praecum občianske združenie, ako prípad hodný osobitného zreteľa. Nech sa páči, pán doktor 

Šaray, máte slovo. 

Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia)  

Ďakujem. V tomto prípade sme v našom zariadení Gaudeamus, ktoré poskytuje priestory pre 

toto Občianske združenie, ktoré sa venuje vzdelávaniu detí, ktoré majú 4 vývojové poruchy 

alebo poruchy správania s tým, že sú tam etablovaní, že asi tretí alebo štvrtý rok. Rozrastajú 

sa. Ich služby, sú žiadané a využívané vzhľadom na to, že je tam kapacitná možnosť im vyjsť 

v ústrety, je to pre potreby vzdelávania. Tak samosprávny kraj predkladá tento materiál s tým, 

že je tam stanovená cena 7 EUR za meter štvorcový, čo je takmer bežná komerčná cena. 

Materiál prešiel príslušnými komisiami a bol odporučený na prerokovanie a schválenie. 

Ďakujem. 

Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Ďakujem veľmi pekne, nech sa páči, otváram diskusiu k tomuto bodu. 

Uzatvárame diskusiu, návrhová komisia, máte slovo. 

Zuzana Schwartzová (poslankyňa Z BSK)  

Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja po prerokovaní materiálu za A schvaľuje, 

ako prípad hodný osobitného zreteľa nájom nehnuteľného majetku pre nájomcu Libellus 

Praecum a za B ukladá riaditeľke úradu prípravu a podpis nájomnej zmluvy. Pani 

vicežupanka, prosím, dajte hlasovať. 



Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Ďakujem veľmi pekne, kolegyne, kolegovia, hlasujeme teraz. 

Za bolo 35 poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal hlasovania, uznesenie bolo prijaté. 

Bod číslo 12 je Návrh na zmenu uznesenia Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho 

kraja číslo 462 z roku 2022 zo dňa, zo dňa 8. 4. 2022 v rozsahu podmienok časti A1 

uznesenia. Nech sa páči, pán doktor Šaray, máte slovo. 

Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia)  

Ďakujem. V tomto prípade ide o technokratickú zmenu spočívajúcu v tom, že tiež tu bol 

investor, realizoval rozšírenie cesty, ktoré nám bude prevádzať do vlastníctva, vrátane 

vysporiadania aj pozemku, na ktorom je tá cesta postavená. Pôvodné uznesenie predpokladalo 

to majetkoprávne vysporiadanie len v podobe, že budú všetky časti pozemku odkúpené a nám 

prevedené do vlastníctva. Žiaľ, niektorí spoluvlastníci nechceli ten, tú časť pozemku predať. 

Aj keď ide o malé, malé časti, ale nemali problém zriadiť vecné bremeno, právo stavby 

v prospech samosprávneho kraja. Takže týmto materiálom v podstate upravujeme len tie 

podmienky, aby investor mohol nám tento vybudovaný majetok previesť do vlastníctva, a aby 

sme my mali v tomto prípade zriadené vecné bremeno, právo stavby na tomto cudzom 

pozemku. Materiál prešiel komisiami, bol odporučený na prerokovanie a schválenie. 

Ďakujem. 

Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Ďakujem veľmi pekne za úvodné slovo, nech sa páči, otváram k tomuto bodu diskusiu. 

Uzatváram diskusiu. Návrhová komisia, nech sa páči, máte slovo. 

Zuzana Schwartzová (poslankyňa Z BSK)  

Ďakujeme, pani vicežupanka, prosím, dajte hlasovať o uznesení tak, ako bolo predložené 

spolu s materiálom. 

Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Ďakujem, hlasujme teraz kolegyne, kolegovia. 

Za bolo 35 poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal hlasovania, uznesenie bolo prijaté. 

Pristúpime k bodu číslo 13, a tým je Návrh na určenie primeranej jednorazovej odplaty za 



zriadenie zákonného vecného bremena v prospech Západoslovenskej distribučnej a. s. na 

majetku BSK v katastri Dedinka pri Dunaji a v katastri Nová Ves pri Dunaji. Nech sa páči, 

úvodné slovo má pán doktor Šaray. 

Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia)  

Ďakujem. Tak, ako v názve materiálu vyplýva z neho je, že ide o zriadenie v tomto prípade 

zákonného vecného bremena. Distribučná spoločnosť môže v zmysle zákona dať zapísať 

svoje elektroenergetické zariadenia, ktoré majú vybudované pod našimi cestami. K tomuto aj 

došlo. Následne sme ich vyzvali na určenie odplaty za vecné bremeno. V tomto prípade, 

keďže ide o zákonné vecné bremeno, sme tam akceptovali, alebo teda navrhujeme akceptovať 

cenu znaleckého posudku vo výške výške necelých 8 EUR za meter štvorcový, celkovo tam je 

suma 5576. Materiál prešiel príslušnými komisiami a bol odporučený na prerokovanie 

a schválenie. Ďakujem. 

Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Ďakujem veľmi pekne, nech sa páči, ak máme. 

Diskusiu, otváram tomuto bodu, ospravedlňujem sa. 

Uzatváram diskusiu. Návrhová komisia, máte slovo. 

Zuzana Schwartzová  

Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja, prerokovanie materiálu za A schvaľuje 

výšku jednorazovej odplaty a za B ukladá riaditeľke úradu zabezpečiť prípravu spracovania 

a podpis zmluvy. Pani vicežupanka prosím, dajte hlasovať. 

Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Ďakujem veľmi pekne, kolegyne, kolegovia, hlasujeme teraz. 

Za bolo 32 poslancov, proti nebol nikto, nikto sa nezdržal hlasovania. Uznesenie bolo prijaté. 

Pristúpime k ďalšiemu bodu programu, a tým je bod číslo 14. Návrh na schválenie zriadenia 

odplatného vecného bremena v prospech spoločnosti Západoslovenská distribučná akciová 

spoločnosť na majetku BSK v katastri Most v Bratislave. Pán Šaray, máte slovo. 



Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia)  

Ďakujem. V tomto prípade ide o jeden z tých bežných materiálov, kedy nás distribučka 

požiadala o zmluvu vecného bremena. V tomto prípade ideme podľa zásad hospodárenia, je 

tam 30 euro za meter štvorcový, celkovo 105 m². Suma 3150 euro. Materiál bol prerokovaný 

v príslušných komisiách, ktoré odporučili materiál prerokovať a schváliť. 

Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Ďakujem, ďakujem pekne za úvodné slovo, otváram k tomuto bodu diskusiu. 

Uzatváram diskusiu, návrhová komisia, nech sa páči, máte slovo. 

Zuzana Schwartzová (poslankyňa Z BSK)  

Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja po prerokovaní materiálu za A schvaľuje 

zriadenie odplatného vecného bremena a za B ukladá riaditeľke úradu zabezpečiť prípravu 

a podpis zmluvy. 

Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Ďakujem pekne. Hlasujeme, kolegyne, kolegovia, teraz. 

Za bolo 32 poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal hlasovania, uznesenie bolo prijaté, 

pristúpime k ďalšiemu bodu programu a tým je bod číslo 15, návrh na schválenie prevodu 

nehnuteľného majetku v katastri Senec do vlastníctva Bratislavského samosprávneho kraja. 

Nech sa páči, pán doktor Šaray, máte slovo. 

Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia)  

Ďakujem. V tomto prípade ideme schvaľovať nadobudnutie jedného pozemku a časť druhého 

pozemku v katastri Senca. Sme v lokalite, kde máme synagógu v Senci, v jej zadnej časti, kde 

je záhrada s cieľom ďalšej spolupráce aj s mestom Senec a prepojenia tej zadnej časti záhrad 

s pozemkom mesta Senec, kde v budúcnosti je plán realizovať rôzne eventy a spoločenské 

akcie sme pristúpili k rokovaniu s vlastníkom pozemkov, ktorý bol ochotný tieto pozemky 

predať s tým, že znalecká cena bola až na úrovni okolo 340 - 360 euro. Podarilo sa rokovaniu, 

pani riaditeľke vyrokovať cenu na úrovni 280 euro za meter štvorcový. Bol vám ešte 

predložený alebo materiál bol upravený a doplnený o konkrétne číslo geometrického plánu, na 

ktorý sme medzičasom čakali. Takže vlastne už ho máme vyhotovený, takže materiál takto aj 



prešiel komisiami a bol odporúčaný na schválenie, takže poprosím o jeho podporu, ďakujem. 

Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Ďakujem pekne za úvodné slovo, otváram diskusiu k tomuto bodu, nech sa páči, pani 

poslankyňa Hudáková. 

Mária Hudáková (poslankyňa BSK)  

Chcem poprosiť kolegov o podporu tohto bodu. Naozaj ten malý kúsok pozemkov pomôže 

k širšiemu využitiu tejto pamiatky a naozaj je v centre mesta. Takže ďakujem ešte raz. 

Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Ďakujem veľmi pekne, keďže áno, nech sa páči, pán poslanec Martin Barto. 

Martin Barto (poslanec)  

Dobrý deň. Ja by som tiež poprosil o podporu, pretože, boli sme tam aj s predsedom 

Ústredného zväzu židovských náboženských obcí na Slovensku a Ústredný zväz vysoko 

hodnotí tento projekt a vysoko hodnotíme najmä to, že tá pamiatka, ktorá bola významným 

centrom kultúrno spoločenským v Senci, takto sa dostane do svojej predošlej slávy a lesku. 

Takže ďakujem za podporu tiež. 

Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Ďakujeme veľmi pekne. 

Keďže sa nikto nehlási už do diskusie, uzatváram diskusiu, slovo má návrhová komisia. Nech 

sa páči. 

Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia)  

Ďakujeme, pani vicežupanka, prosím, dajte hlasovať o uznesení tak, ako bolo predložené 

spolu s materiálom. 

Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Ďakujem pekne, kolegyne, kolegovia, hlasujeme teraz. 

Za bolo 37 poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal hlasovania, uznesenie bolo prijaté. 

Pristúpime k ďalšiemu bodu, a tým je bod číslo 16. Je to Návrh na prerokovanie petície za 

zachovanie Strednej odbornej školy hotelových služieb a obchodu Na pántoch 9 v Bratislave. 

Úvodné slovo má, nech sa páči, vedúci právneho oddelenia, pán Matúš Šaray. 



Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia)  

Ďakujem pekne, kolegyne, kolegovia. V tomto prípade sa vraciame k materiálu, ktorý sme tu 

mali na stole v marci, išlo optimalizáciu siete škôl. V tomto prípade. Tesne pred rokovaním 

zastupiteľstva bola na úrad doručená predmetná petícia. My sme samozrejme zabezpečili, že 

v danom momente v tom marci ste mali tú petíciu aj nafotenú, mali ste ju k dispozícii na stole 

a ak si dobre pamätám, jeden z vystupujúcich občanov aj prečítal obsah tej petície. Podstata 

je, že teda ľudia, ktorí podpísali tú petíciu, sa obrátili na vás ako na zastupiteľstvo, aby ste 

rozhodli o nezrušení Strednej odbornej školy Na pántoch. Bola tam diskusia, tie argumenty 

prešli, prijali ste rozhodnutie na marcovom zastupiteľstve, avšak, aby sme dali aj za dosť 

zákonu, tento predpokladá, že ak takáto petícia je určená, zastupiteľstvo, zastupiteľstvo ho 

musí prerokovať a máme tam, mali sme tam 30 dňovú lehotu. Z toho dôvodu sme aj presúvali 

toto zastupiteľstvo, aby sme to v zákonnej lehote stihli. Ak mám dobre avizované, je tu 

zástupca petičného výboru, ktorý požiadal aj o vystúpenie. Takže materiál sme takto aj 

vysvetlili na komisiách, bol odporučený, aby bol prerokovaný na zastupiteľstve, a aby k nemu 

bolo prijaté uznesenie tak, ako ho máte v písomnom vyhotovení, tzn. že berieme na vedomie 

petíciu a konštatujeme, že na marcovom zastupiteľstve sme prijali príslušné rozhodnutie 

k tejto téme. Ďakujem. 

Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Ďakujem pekne za úvodné slovo, otváram k tomuto bodu diskusiu. Ak dovolíte, tak 

predsedníčka petičného výboru Barbora Váradyová žiada o vystúpenie, ktorej dáme teraz 

slovo, nech sa páči, máte slovo. 

Barbora Váradyová (predsedníčka petičného výboru)  

Dobrý deň, ďakujem za slovo. V mene petičného výboru by som chcela povedať, že sme 

vyzbierali cez 4800 podpisov, ktoré sme odovzdali a následne momentálne máme 

vyzbieraných ďalej 3000 podpisov a v petícii budeme, budeme naďalej pokračovať. Ďakujem. 

Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Ďakujeme pekne, nech sa páči, niekto ešte do diskusie? 

Uzatváram diskusiu, nech sa páči, slovo má návrhová komisia. 



Zuzana Schwartzová (poslankyňa Z BSK)  

Ďakujem, pani vicežupanka, prosím, dajte hlasovať o uznesení tak, ako bolo predložené spolu 

s materiálom. 

Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Ďakujem veľmi pekne, kolegyne, kolegovia, hlasujeme teraz. 

Za bolo 35 poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal hlasovania. 

Uznesenie bolo prijaté. Bod číslo 17 je Správa o vykonanej inventarizácii nehnuteľného 

majetku Bratislavského samosprávneho kraja za rok 2022. Úvodné slovo k tomuto materiálu 

prednesie pán vedúci Oddelenia správy majetku Ľuboš Majer, nech sa páči, máte slovo. 

Ľuboš Majer (vedúci správy majetku)  

Dobrý deň, ďakujem pekne za slovo, vážené poslankyne, vážení poslanci, dovolím si 

predložiť materiál o vykonanej inventarizácii nehnuteľného majetku Bratislavského 

samosprávneho kraja za rok 2022. Táto správa je v členení podľa jednotlivých organizácií 

v zriaďovateľskej pôsobnosti Bratislavského samosprávneho kraja, čiže školstvo, kultúrne 

zariadenia, zdravotnícke zariadenia, plus nehnuteľný majetok v správe Úradu BSK a popisuje 

tiež zmluvné vzťahy, kde na jednej strane BSK nájomca, na druhej strane prenajímateľa. 

Ďakujem pekne. 

Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Ďakujem pekne za úvodné slovo, nech sa páči, otváram k tomuto bodu diskusiu. 

Keďže nemáme nikoho prihláseného, uzatváram diskusiu. Slovo má návrhová komisia. 

Zuzana Schwartzová  

Zastupiteľstvo bratislavského samosprávneho kraja po prerokovaní materiálu berie na 

vedomie správu o vykonanej inventarizácii nehnuteľného majetku. 

Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Ďakujem pekne, kolegyne, kolegovia, hlasujme teraz. 

Za bolo 35 poslancov, proti nebol nikto, nikto sa nezdržal hlasovania, uznesenie bolo prijaté. 

Bod číslo 18 je správa o činnosti kultúrnych zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti BSK 

a odpočet vybraných aktivít oddelenia kultúry za rok 2022. Úvodné slovo prednesie vedúca 



oddelenia kultúry, pani Svetlana Waradzinová. Nech sa páči, máte slovo. 

Svetlana Waradzinová (vedúca oddelenia kultúry)  

Dovoľte mi, aby som predložila relatívne obsiahly materiál, ktorý je rozdelený do troch častí. 

Prvá sú, je finančná analýza bežných a kapitálových výdajov a vlastných príjmov kultúrnych 

zariadení, kde môžem v krátkosti len konštatovať, že už sa dostávame na predkoronový čas, 

toznamená do roku 2019, hlavne pri našich štyroch zriaďovaných divadlách. Druhá časť tej 

správy je odpočet plnenia kvalitatívnych a kvantitatívnych merateľných ukazovateľov našich 

kultúrnych zariadení a tretia časť je odpočet vybraných aktivít oddelenia kultúry v oblasti 

kultúry, umenia a kreatívnych priemyslov. 

Ďakujem. 

Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Ďakujem veľmi pekne, nech sa páči, otváram k tomuto bodu diskusiu, nech sa páči, pán 

poslanec Oliver Solga, máte slovo. 

Oliver Solga (poslanec)  

Vážená pani predsedajúca, dámy a páni, kolegyne, kolegovia, ja by som chcel, ak v mene 

svojom, ale samozrejme najmä v mene komisie kultúry, poďakovať sa. Veľmi dobre 

pripravený materiál jednohlasne prijatý našou komisiou. Ďakujem veľmi pekne. 

Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Ďakujem veľmi pekne. 

Keďže už nikto nie je prihlásený, uzatváram diskusiu. Slovo má návrhová komisia. 

Zuzana Schwartzová (poslankyňa Z BSK)  

Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja po prerokovaní materiálu berie na 

vedomie správu o činnosti kultúrnych zariadení. 

Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Ďakujem veľmi pekne. Hlasujeme teraz. Za bolo 37 poslancov, nikto nebol proti, nikto sa 

Ďakujem veľmi pekne, dovoľte mi predložiť zmenu návrhu. A to z pôvodnej členky pani 

Mgr. Silvie Hroncovej, ktorá sa z pracovných dôvodov nemôže zúčastniť tohtoročného 

hodnotenia. A preto sme museli pristúpiť k novému návrhu. A je ním pani Mgr. Art. 



Alexandra Sarvašová, artis doktor, ktorá je dlhoročnou umeleckou pracovníčkou divadla 

Arény, v tomto čase aj umeleckou šéfkou divadla Arény, je to teatrologička, dramaturgička, 

prekladateľka a myslím, že je adekvátnou náhradou za predchádzajúcu členku. Ďakujem 

veľmi pekne. 

Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Ďakujem veľmi pekne za úvodné slovo, nech sa páči, do diskusie, hlási sa niekto? 

Ja nám to jasné a uzatváram diskusiu, nech sa páči, návrhová komisia, máte slovo. 

Zuzana Schwartzová (poslankyňa Z BSK)  

Ďakujeme. Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja po prerokovaní materiálu za 

A schvaľuje zmenu návrhu na vymenovanie člena odbornej hodnotiacej komisie z pôvodného 

člena Mgr. Silvie Hroncovej za členku Mgr. Alexandru Sarvašovú a za B ukladá riaditeľke 

úradu, zabezpečiť jej vymenovanie. Prosím, pani vicežupanka, dajte hlasovať o uznesení. 

Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Ďakujem kolegyne, kolegovia, hlasujme teraz. 

Za bolo 37 poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal hlasovania, čiže uznesenie bolo 

prijaté. Pristúpime k bodu číslo 20 a tým sú Interpelácie. 

Nech sa páči, pani starostka Čahojová, máte slovo. 

Dana Čahojová (poslankyňa)  

Ďakujem vám pekne za slovo. Chcela by som interpelovať pána predsedu samosprávneho 

kraja. Jedná sa o starší problém, ktorý teda sa riešil ešte za predchodcov pána Drobu, týka sa 

to financovania sociálnej služby, a preto by podľa mňa obyvatelia Karlovej Vsi, ktorých dcéra 

je poberateľkou sociálnej služby v dvoch zariadeniach. Jedno je Domom sociálnych služieb 

profesora Matulaya na Lipského a druhá je Zariadenie podporovaného bývania na 

Hontianskej 12. Rodičia tejto klientky sa na mňa obrátili s problémom, ktorý preskúmavala aj 

pani komisárka pre ľudí so zdravotným postihnutím, pani doktorka Stavrovská. pod spisovou 

značkou sa k tomu vyjadrila, ja ju uvádzam písomne v interpelácii. Bola to odpoveď zo dňa 

12. 4. 2018 alebo teda riešenie podnetu. Ja by som vás veľmi pekne prosila o informáciu, či sa 

prijali alebo realizovali nejaké opatrenia, ktoré žiadala pani komisárka. Za odpoveď veľmi 



pekne ďakujem. 

Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Ďakujem pekne, informáciu dostanete písomne, pani starostka. Ďakujem, ďakujem veľmi 

pekne. 

Uzatváram bod číslo 20 a plynule prechádzame na bod číslo 21. Tým je bod Rôzne. Nech sa 

páči, pani riaditeľka úradu, máte slovo. 

Patrícia Mešťan (riaditeľka úradu)  

Ďakujem veľmi pekne, vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, ako bolo na 

predchádzajúcom zastupiteľstve mi dané za úlohu robiť nejaký kvázi odpočet alebo 

informácie k dianiu, čo sa týka schváleného uznesenia číslo 34, 35 a 36 2023, na základe 

ktorých došlo k zrušeniu s účinnosťou k 31. 8. 2024, samozrejme k vyradeniu zo siete škôl 

a k zrušeniu  

nezdržal hlasovania, uznesenie bolo prijaté. 

Pristúpime k bodu číslo 19 a tým je návrh na zmenu členov odbornej hodnotiacej komisie 

Bratislavskej regionálnej dotačnej schémy na podporu kultúry na roky 2023, 24 schváleného 

uznesením Zastupiteľstva BSK číslo 29 z roku 23 zo dňa 31. 3. 2023. Úvodné slovo má pani 

Svetlanová Waradzinová, nech sa páči. 

Svetlana Waradzinová (vedúca oddelenia kultúry)  

Strednej odbornej školy elektrotechnickej, Rybničná, školy podnikania Strečnianska 

a Strednej odbornej školy hotelových služieb a obchodu na Pántoch. Rada by som dala k tomu 

informáciu, aký je vývoj situácie, aké kroky úrad podnikol, čiže v nadväznosti na vyššie 

uvedené vás touto cestou chcem informovať, že úrad v zmysle uvedených uznesení už zahájil 

prvé kolo ponukového konania, kedy bolo vo vzťahu k objektu školy Na pántoch oslovených 

celkovo 23 štátnych inštitúcií, všetky ministerstvá a ostatné ústredné orgány štátnej správy, 

ako aj orgány samosprávy, Magistrát hlavného mesta a Mestská časť Rača so žiadosťou 

o vyjadrenie, či majú o daný objekt záujem pre budúce možné využitie na školské účely a na 

vzdelávanie a šport. Ponuka sa vzťahuje aj na všetky podriadené organizácie oslovených 

inštitúcií. Deadline na odozvu, čo sa týka záujmu, je 20. jún tohto roku. Všetkým inštitúciám 



sme zároveň aj ponúkli možnosť zrealizovaniu samozrejme osobnej prehliadky. Úrad zároveň 

vykoná, vykonáva práve teraz aktuálny technický audit daných priestorov, aby bolo možné 

následne jasne nastaviť podmienky nájmu pre prípadného budúceho nájomcu vo vzťahu 

k vyžadovaným investíciám do jednotlivých objektov. V prípade objektov na Rybničnej a na 

Strečnianskej bude úrad najskôr zvažovať ich využitie na vlastné, na svoje potreby. Budeme 

vás o tom informovať vo vzťahu ešte k objektu Na pántoch, vás zároveň toto cestou chcem 

informovať, že Úrad BSK, na Úrad BSK boli doručené 2 žiadosti od súkromných záujemcov. 

Jedným z nich je škola QSI, americká škola, ktorá je momentálne v Šamoríne, ktorí majú 

záujem o celý objekt. Vynímame z toho internet, internát, hej, aktuálny alebo teda ubytovňu, 

zčasti internú ubytovňu, čiže to si župa nechá na vlastné účely, ale máme záujem o prenájom 

celého objektu. A druhý záujemca je medzinárodná škola s podporou austrálskej a kanadskej 

ambasády pod občianskym združením Dreamland. Budeme hlbšie s nimi rokovať až po 

vyjadreniach, oficiálnych vyjadreniach, teda deadline, ktorý prebieha 20. Júna tohto roka, 

kedy must kolečko bude za nami, a budeme mať odozvy od štátnych verejných inštitúcií 

a potom to budeme rokovať už konkrétne s jednotlivými záujemcami, ktorí doručia svoje 

žiadosti. Zatiaľ z mojej strany všetko a priebežne ešte budeme pokračovať v informovaní. 

Ďakujem veľmi pekne. 

Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Ďakujem veľmi pekne, nech sa páči, ešte niekto do Rôzneho, nech sa páči, pán poslanec 

Martin Barto. 

Martin Barto (poslanec)  

Ďakujem za slovo. Pán župan ma poprosil, aby som prečítal tento list, ktorý mu poslal 

predseda Ústredného zväzu židovských náboženských obcí, pán Richard Duda. Vážený pán 

predseda Bratislavského samosprávneho kraja, som veľmi rád, že sme mohli spoločne 

uskutočniť prehliadku rekonštruovanej synagógy v Senci. Vysoko oceňujem, ako sa BSK 

podarilo obnoviť túto významnú historickú i religióznu pamiatku a navrátiť jej pôvodný 

charakter a ducha. Vynovený interiér synagógy je doslova očarujúci. Podrobný výklad vašich 

kolegov ma presvedčil o tom, že ďalšie zámery BSK sú na prospech občanov Senca i členov 

našej židovskej komunity. Plánované expozície prispejú k lepšiemu poznaniu židovských 



náboženských kultúrnych tradícií u väčšinovej populácie. V mene Ústredného zväzu 

židovských náboženských obcí vám chcem prisľúbiť neochvejnú podporu a pomoc pri 

dokončovaní rekonštrukcií, rekonštrukcii i budovaní expozícií. Súčasne chcem vyzdvihnúť aj 

ďalšie investície, aktivity BSK v súvislosti s úpravou okolia pamiatky a rekonštrukcie 

rituálneho kúpeľa. Vytvorenie parku a oddychovej zóny pri synagóge prispeje k tomu, že sa 

stane znova jedným z centier spoločenského i kultúrneho života mesta, tak, ako to bolo 

v minulosti. Dozvedel som sa, že BSK plánuje inauguráciu zrekonštruovanej synagógy 

začiatkom jesene 23, čo korešponduje s našimi vysokými sviatkami na počesť príchodu roku 

5784 od stvorenia sveta. Navrhujem preto, aby sme túto významnú udalosť zorganizovali 

BSK a Ústredný zväz ŽNO spoločne a usporiadali v synagóge novoročný koncept, kde by 

vystúpili aj významný umelci, členovia našej komunity. Vážený pán predseda, dovoľte mi 

poďakovať v mene Ústredného zväzu židovských náboženských obcí Vám i všetkým vašim 

kolegom na úrade BSK za úsilie, snahu a vytrvalosť pri rekonštrukcii seneckej synagógy, 

významného objektu židovského kultúrneho dedičstva na Slovensku. Som nadšený, ako sa 

podarilo navrátiť pamiatke pôvodný lesk a slávu. Chcem vás uistiť, že podporujeme plány 

BSK pri jej využití a sme pripravení vám pomôcť pri ich uskutočňovaní. Richard Duda, 

predseda Ústredného zväzu židovských náboženských obcí na Slovensku, ďakujem za 

pozornosť. 

Alžbeta Ožvaldová (podpredsedníčka BSK)  

Ďakujeme veľmi pekne, že ste prečítali tento list. Nech sa páči, ďalší niekto do Rôzneho. Ak 

nemáme nikoho prihláseného, tak dovoľte mi, aby som sa vám poďakovala na záver za 

dnešnú vašu účasť a konštruktívny prístup k jednotlivým materiálom a úplne na záver by som 

vás chcela ešte pozvať na obed, ktorý som si myslela, aj som hovorila, že na pol jedenástu 

nech je obed už pripravený, lebo tu sú múdri a veľmi vzácni poslanci, ktorí vedia, o čom je 

rokovať na komisiách a nepredvádzajú sa pred kamerami. Takže veľmi pekne vám ďakujem 

za to, príjemný obed vám prajem. Ďakujem našej hotelovej akadémii a vidíme sa, že nám 

pripravil ten obed. Je to nejaké soté s ryžou, aj s opekanými zemiakmi, ale je tam aj nejaké 

rizotko. Dobrú chuť vám prajem. A vidíme sa na zastupiteľstve 23. júna 2023 aj za 

prítomnosti pána župana. Veľmi pekne vám ďakujem. Príjemný víkend. 


